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С впечатляващо мнозинство от 89 гласа „за“ и 1 
„против“ Народното събрание взе официално 
решение на 30 март  2016 г. за разкриване на Факултет 
по фармация в структурата на МУ-Плевен. За 
академичната 2016/2017 година е обявен прием на 30 
студенти по държавна поръчка.

ФАКУЛТЕТЪТ ПО ФАРМАЦИЯ 
НА МУ-ПЛЕВЕН ВЕЧЕ Е ФАКТ

ОГРОМЕН ИНТЕРЕС У ЗРЕЛОСТНИЦИТЕ 
ОТБЕЛЯЗА ТАЗГОДИШНИЯТ ДЕН НА 

КАНДИДАТ-СТУДЕНТА В МУ – ПЛЕВЕН

МИНИСТЪРЪТ НА ОБРАЗОВАНИЕТО 
И НАУКАТА МЕГЛЕНА КУНЕВА ПРОВЕДЕ 

СРЕЩА-РАЗГОВОР СЪС СТУДЕНТИ И 
ПРЕПОДАВАТЕЛИ 

НА МУ-ПЛЕВЕН 
на тема „Как висшето 

образование в България 
може да стане конкурентно 

на нашия и европейския 
пазар на труда?“.

РЕКТОРЪТ НА МУ-ПЛЕВЕН 
Е ИЗБРАН ЗА МЕЖДУНАРОДЕН 

ДЕЛЕГАТ НА СВЕТОВНАТА АСОЦИАЦИЯ 
ПО ЛАПАРОСКОПСКА ХИРУРГИЯ

В СВЕТОВНИЯ ДЕН НА ЗДРАВЕТО

131 ЗДРАВНИ 
ПРОФЕСИОНАЛИСТИ

ДИПЛОМИРА ФАКУЛТЕТ 
„ОБЩЕСТВЕНО ЗДРАВЕ”

РЕКОРДНО ВИСОК БРОЙ ЯВИЛИ СЕ 
И ЗАЧИТЕЛНО ПО-ВИСОК УСПЕХ 

ОТ ПРЕДВАРИТЕЛНИТЕ 
КАНДИДАТСТУДЕНТСКИ ИЗПИТИ

СТУДЕНТИТЕ НА МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ-
ПЛЕВЕН СЕ РЕАЛИЗИРАТ НА 100% ОЩЕ ПРЕДИ ДА 
СА СЕ ДИПЛОМИРАЛИ 
Интервю на проф. д-р Славчо Томов в сутрешния блок 
„Добро утро, България“ на Радио „Фокус“ на 17.03.2016 

ПОСВЕТЕН ТАЗИ ГОДИНА НА 
СТАРЕЕНЕТО СЕ ПРОВЕДЕ НА 
6 АПРИЛ В ТЕЛЕКОМУНИКАЦИОНЕН 
ЕНДОСКОПСКИ ЦЕНТЪР 
НА МУ-ПЛЕВЕН. 

ТРАДИЦИОННИЯ ДЕН 
НА БИОЕТИКАТА

КАНДИДАТСТУДЕНТСКА 
КАМПАНИЯ 2016

ПЪРВАТА ПО РОДА СИ МЕЖДУНАРОДНА
 ХАЙФУ КОНФЕРЕНЦИЯ 

СЕ ПРОВЕДЕ 
В МЕДИЦИНСКИ 

УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН
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ЧЕТВЪРТОТО СТРУКТУРНО ЗВЕНО НА МУ-ПЛЕВЕН – 

ФАКУЛТЕТЪТ ПО ФАРМАЦИЯ ВЕЧЕ Е ФАКТ

С впечатляващо мнозинство от 89 
гласа „за“ и 1 „против“ Народното 
събрание взе официално решение на 
30 март  2016 г. за разкриване на 
Ф а к у л т е т  п о  ф а р м а ц и я  в  
с т р у к т у р а т а  н а  М У - П л е в е н .  
Факултетът, който беше една от 
главните стратегически задачи на 
настоящото ръководство на висшето 
училище, заявени в мандатната 
програма на проф. Славчо Томов на 7 
февруари 2013 г., стана факт. 

Трудният път - от идеята до 
реализацията на четвъртото основно 
з в е н о  в  с т р у к т у р а т а  н а  
У н и в е р с и т е т а ,  с п о д е л и х а  с  
представители на медиите на 
пресконференция в пресклуба на 
БТА ректорът проф. д-р Славчо 
Томов, почетният ректор чл. кор. 
проф. Григор Горчев, зам.-ректорите 
проф. Маргарита Александрова, 
доц. Здравка Радионова, проф. 
Савелина Поповска и проф. Мария 
Средкова – ръководител на Центъра 
за научноизследователска дейност.

„Денят 30 март е знаменателен и 
ще остане като една от паметните 
дати в историята на висшето 
училище, каза проф. Томов. - Беше 
впрегнат огромен ресурс, като 
едната цел бе защитаването на 
проекта за разкриване на основно 
структурно звено, а другата – 
п р о е к т ъ т  з а  р а з к р и в а н е  н а  
с п е ц и а л н о с т  „ Ф а р м а ц и я “ ,  
припомни той.  Проф. Томов 
информира, че новата сграда, чиято 
първа копка беше направена през 
юни 2014 г., след почти 2 години вече 
е  г о т о в а .  П р е д с т о я т  н я к о и  
довършителни работи и обявяване 
н а  о б щ е с т в е н а  п о р ъ ч к а  з а  
оборудване на специализираните 
лаборатории. През есента сградата 
ще отвори врати за първите студенти 
от  специалност  „Фармация“.  
Обезпечен е и академичният състав 
за първите две години от обучението 
им. Факултетът и специалността 
" Ф а р м а ц и я "  с а  п о л у ч и л и  
акредитация през 2015 г.  -  с 
капацитет 300 български студенти, с 

п е т г о д и ш н о  о б у ч е н и е .  З а  

академичната 2016/2017 година е 

обявен прием на 30 студенти по 
държавна поръчка. 

„Зад този проект безапела-
ционно застанаха всички предста-
вители на политически сили в 
България, което показва, че той е 
реален и зад него стоят реални 
обосновки, каза  проф. Томов. - 
Категорично доказахме, че има 
дефицит от кадри в аптечната 
мрежа в Централна Северна и 
Северозападна България, тук се 
връщат само 1 от трима, завършили 
тази специалност студенти”,  
допълни той. Ректорът поясни, че в 
н о в и я  ф а к у л т е т  щ е  б ъ д а т  
подготвяни магистър-фармацевти 
за аптечната мрежа, но също и кадри 
за фармацевтичното производство. 
За практическата подготовка на 
студентите вече има сключени 
договори с фармацевтични заводи. 
Факултетът ще осигурява кадри и за 
още две области, в които са нужни 
специалисти по фармация, а 
липсват подготвени висшисти. 
Едната е клиничната фармация – 
клиничните магистър фармацевти, 
в екип с лекари, акушерки и 
медицински сестри участват в 
с л о ж н а т а  и  с п е ц и ф и ч н а  
лекарствена терапия на пациентите. 
В т о р а т а  о б л а с т  е  т а з и  н а  
к л и н и ч н и т е  и з п и т а н и я  н а  
л е к а р с т в а .  З а т о в а  о с в е н  
задължителните 29 дисциплини, в 
п р о г р а м а т а  з а  о б у ч е н и е  с а  
в к л ю ч е н и  о щ е  4  с в о б о д н о  
и з б и р а е м и  и  ф а к у л т а т и в н о  

изучавани дисциплини. По този 
начин ще бъдат обхванати всички 
нюанси на специалността „Фарма-
ция“, магистър-фармацевтите ще 
бъдат подготвени и ще имат право 
да работят във всяка една от нейните 
специфични сфери.

„Разкриването на факултет от 
р е г у л и р а н а  с п е ц и а л н о с т  б е  
изключително трудно начинание, 
особено при наличието на такива 
конкурентни факултети - два в 
София, както и тези в Пловдив и 
Варна, където вече има изградени 
традиции, обяви на пресконферен-
цията  почетният  ректор  на  
Университета проф. Григор Горчев. 
- Фармацията като специалност е 
престижна и носи престижни мисии 
и политики по отношение на 
образованието. Това неизбежно 
води и до новата визия, която 
п р и д о б и в а  М е д и ц и н с к и я т  
университет в Плевен. С този 
факултет Университетът става още 
п о - с т а б и л е н ,  р а з л и ч е н  и  
авторитетен, а радостното е, че 
интересът към него е огромен, както 
от страна на български, така и на 
чуждестранни студенти. Сигурен 
съм, че Факултетът по фармация 
има голямо бъдеще. Тепърва ще 
берем плодовете на това сериозно 
начинание. Това е голям успех не 
само за висшето училище, а и за 
Плевен и се надявам това да се 
осмисли", заяви проф. Горчев.

следва на стр. 3
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кандидат-студента

На пресконференцията стана 
ясно, че висшето училище скоро ще 
създаде свой научноизследователски 
институт - съществуващият Център 
за научноизследователска дейност 
към Медицински университет – 
Плевен ще бъде преструктуриран в 
Научноизследователски институт. 
П р о ф .  Т о м о в  о б я с н и ,  ч е  
научноизследователската дейност 
започва да играе ключова роля за 
финансирането на университетите, 
като 1/3 от отпусканите средства от 
държавата ще се определят от 
з н а ч и м о с т т а  н а  н а у ч н и т е  
постижения. Със създаването на 
Научноизследователски институт, 
Университетът ще отговори на 
п р о м е н и т е  в ъ в  в и с ш е т о  
о б р а з о в а н и е ,  к о и т о  к а с а я т  
развитието и финансирането на 
висшите училища. Ръководителят 
на ЦНУД – проф. Средкова и 
нейният екип вече са подготвили 
проекта за новата структура. На 
предстоящия Академичен съвет това 
предложение ще бъде обсъдено и 
внесено за разглеждане и одобрение 
в Министерски съвет.

До края на годината се очаква 
към МУ-Плевен да бъде разкрит и 
Център за чуждестранни студенти, 
който ще се ситуира в имот на бул. 
„Христо Ботев“ 74. С решение на 
Министерски съвет имотът е 
деактуван от частна държавна 
собственост в публична държавна 
собственост и е предоставен от 
Областна администрация – Плевен 
на Медицинския университет.

Предстои и разработване на 
Проект за увеличаване капацитета 
на висшето училище за няколко 
специалности – медицина, акушерка 
и  м е д и ц и н с к а  с е с т р а .  
Предложението на Университета е 
за капацитет от 3 000 студенти.

Министърът на образованието 
Меглена Кунева, на среща-разговор 
на 8 април 2016 г. в Медицинския 
университет в Плевен, обяви 
о ф и ц и а л н о т о  р е ш е н и е  н а  
специалната комисия, с което се 
утвърждава първият прием на 30 
студенти в новоразкрития факултет 
„Фармация”  на  Медицински 
университет - Плевен.

продължава от стр. 2

в-к “Academia medica” 

ОГРОМЕН ИНТЕРЕС У ЗРЕЛОСТНИЦИТЕ ОТБЕЛЯЗА
ТАЗГОДИШНИЯТ ДЕН НА КАНДИДАТ-СТУДЕНТА 

В МУ – ПЛЕВЕН
За пореден път, 

на 17 март – в 
р а м к и т е  н а  
Кандидатстудентс
ка кампания 2016, 
М е д и ц и н с к и  
у н и в е р с и т е т  –  
Плевен  отвори 
в р а т и ,  з а  д а  
посрещне стотици 
у ч е н и ц и  о т  
п о с л е д н и т е  
класове на обучение от почти всички гимназии в града и региона, техните 
учители и родители. Зала „Гален“ на Телекомуникационен 
ендоскопския център се оказа тясна, за да събере всички кандидат-
студенти, насочили се да изучават медицина или друга здравна 
специалност. Рекордно висок бе броят на проявилите интерес към 
традиционния Ден на кандидат-студента, организиран от висшето 
училище.

Прожекцията на филм за Медицинския университет запозна 
присъстващите с историята на създаването и развитието на Медицински 
университет-Плевен, както и с възможностите за обучение, които 
висшето училище предлага днес на избралите го кандидат-студенти.

Участниците бяха приветствани от Заместник-ректора по учебната 
дейност проф. Маргарита Александрова и от Председателя на 
Студентски съвет при МУ-Плевен

Г-жа Виржиния Лазарова, Началник на Учебен отдел запозна 
зрелостниците с условията за кандидатстване и балообразуване и с 
графика на конкурсните изпити от предварителната и редовната сесии. 
Участниците в срещата  имаха възможността да се запознаят със 
структурата на Университета и с неговото ръководство, както и да зададат 
своите въпроси към председателите на комисиите за проверка и оценка 
на конкурсните работи по биология и химия.

Много емоции в залата предизвика демонстрацията на практическо 
занятие по спешна медицина, направена от студенти на Медицинския 
университет. С радостно оживление бе посрещната и подготвената от 
организаторите на Деня на кандидат-студента викторина с въпроси по 
биология. За най-добре представилите се участници в нея имаше 
осигурени награди. Във фоайето на Телекомуникационния център беше 

организирана и 
изложба от постери, 
представящи обу-
чението на студен-
ти от специалности-
те  на  факултет  
„Медицина“, „Об-
ществено здраве“, 
„Здравни грижи“ и 
М е д и ц и н с к и  
колеж.

в-к “Academia medica” 
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КАНДИДАТСТУДЕНТСКА КАМПАНИЯ 2016 
За пореден път Медицински 

университет – Плевен предложи 
непроменен брой места за прием по 
държавна поръчка на български 
студенти за новата академична 
2016/2017 година. В същия размер се 
запазват и таксите  на обучение на 
н о в о п р е т и т е  с т у д е н т и .  
Университетът ще приеме общо 394 
нови студенти, от които 294 в 
редовна форма на обучение и 100 в 
задочна. От тях 74 ще бъдат 
студентите в специалностите, 
водещи до придобиване на степен 
„Професионален бакалавър“ към 
Медицинския колеж – „Медицински 
лаборант“, „Рентгенов лаборант“, 
„ П о м о щ н и к - ф а р м а ц е в т “  и  
„ С о ц и а л н и  д е й н о с т и “ .  

Предложените места по държавна 
п о р ъ ч к а  з а  б а к а л а в ъ р с к и т е  
специалности са общо 130 – за 
„Медицинска рехабилитация и 
ерготерапия“; „Опазване и контрол 
на общественото здраве“ във 
факултет „Обществено здраве“; 
както и за „Медицинска сестра“ и 
„Акушерка“ във факултет „Здравни 
грижи“. Местата за бъдещи лекари 
са 90 по държавна поръчка, като 
висшето училище признава за 
конкурсна  оценка  отличния  
резултат (над 5,50) от олимпиади по 
биология и химия. 

За бакалавърските специалности 
з р е л о с т н и ц и т е  м о г а т  д а  
кандидатстват или с държавен 
зрелостен изпит по биология, или с 

тест по биология, а също и по двата 
начина, с право на избор на по-
високата получена оценка. За 
„Медицина“ се полагат конкурсни 
изпити по биология и химия, отново 
с участие в класирането с по-
високата оценка от двете изпитни 
сесии – предварителна и редовна. 
През тази година Ръководството 
доразви решението си да промени 
формата на конкурсните изпити по 
биология и химия за специалност 
„Медицина“ в посока изцяло към 
тестово изпитване. Целта е да се 
подбират мислещи кандидати като 
с е  п р е к р а т и  п р а к т и к а т а  з а  
механично възпроизвеждане на 
учебния материал чрез развиване 
на теми по биология и химия. 

 РЕКОРДНО ВИСОК БРОЙ ЯВИЛИ СЕ И ЗАЧИТЕЛНО ПО-ВИСОК УСПЕХ 

ОТ ПРЕДВАРИТЕЛНИТЕ КАНДИДАТСТУДЕНТСКИ ИЗПИТИ

И тази година Медицински 
университет – Плевен организира 
две изпитни сесии за кандидат-
студенти – предварителна и редовна, 
съответно през месец април и през 
юли, като кандидатите могат да 
участват в класирането с по-високата 
оценка от двете сесии. МУ-Плевен е 
първото висше медицинско училище 
в  с т р а н а т а ,  к о е т о  в ъ в е д е  з а  
„Медицина“ и другите бакалавърски 
специалности предварителни 
изпити, с цел кандидатите да 
придобият представа за трудността 
им и да се адаптират към условията 
на провеждането им.

За предварителната изпитна 
сесия през април документи се 
подаваха от 21 март до 1 април 
включително. За поредна година 
зрелостниците имаха възможност да 
зкандидатстват по три начина – 
електронно - чрез системата на сайта 
на Университета,  на място в 
Ректората и в бюрата във всички 
големи градове на страната. Най-
висок е броят на кандидатите, 
подали документи на място в 
Ректората – 316, следвани от 
кандидатствалите онлайн – 257, а 
зрелостниците, използвали услугите 
на бюрата в страната, са 99. 

Тази година интересът към 
предварителната изпитна сесия 

беше значително по-голям в 
сравнение с предходните години. 
Общо 691 кандидати подадоха 
своите документи. На първия 
предварителен изпит, който се 
проведе на 09 април – тест по 
биология  за  бакалавърските  
специалности – се явиха 129 
кандидат-студенти. На 10 април, на 
втория конкурс – изпит по биология 
за „Медицина“ – се явиха 527 
з р е л о с т н и ц и .  Н а  т р е т и я  
предварителен изпит по химия на 16 
април за специалност „Медицина“ 
се явиха 461 кандидат-студенти. 
Оценките от конкурсните изпити по 
биология и химия за „Медицина“ 
ще важат и за първия прием от 30 
студенти по държавна поръчка за 
специалност „Фармация“, който ще 
бъде обявен за редовната изпитна 
сесия.  

В сравнение с предходните 
г о д и н и   р е з у л т а т и т е  о т  
п р е д в а р и т е л н и т е  и з п и т и  с а  
значително по-добри. Анализът 
показва трайна благоприятна 
тенденция за последните 4 години в 
успеваемостта, показана на изпита 
по биология за  специалност 
„Медицина“ - 2.4 пъти е намалял 
броят на кандидатите получили 
оценка „слаб“ в сравнение с 2013, 
началната година на периода. 

Същата тенденция се наблюдава и 
при кандидатите получили оценка 
„среден“. Ръст бележат оценките 
„добър“ и „много добър“, съответно 
от 14.76%(2013г.) на 35.29%(2016 г.) и 
от 6.62% (2013 г.) на 29.41% (2016 г.). 
Отличните оценки (над 5.50) тази 
година са 60, а пълните шестици са 
12 – 6 пъти повече в сравнение с 
началото на периода (2013 г.).

Б л а г о п р и я т н а  т е н д е н ц и я  
бележат резултатите и от втория 
изпит – по химия, за специалност 
„Медицина“. Докато през 2013 год. 
повече от половината, явили се на 
предварителната сесия са получили 
оценка „слаб“, днес делът им е само 
11.3%. Значително се е намалил и 
б р о я т  н а  с р е д н и т е  о ц е н к и .  
Кандидатите с оценки „добър и 
„мн. добър“ са се увеличили 
съответно 2 и 6 пъти в сравнение с 
2013 год. Отличните оценки са 83 – 
14 пъти повече в сравнение с 
началото на периода, а пълните 
шестици са 28, докато през 2013 год. 
такава оценка е получил само 1 
кандидат. 

Резултатите от предварителния 
изпит - тест по биология за 
бакалавърските специалности 
показват, че броят на слабите 
оценки тази година е по-нисък в 
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сравнение с началото на периода(2013 г.), но е по-висок 
спрямо 2015 г. При средните оценки нивото се е 
запазило същото през последните две години. Същата 
тенденция се наблюдава и при оценките «добър» и «мн. 
добър». Отличните оценки са 11, от които 2 са пълни 
шестици. 

За редовната изпитна сесия документи ще се подават  

от 20 до 30 юни - отново по трите начина. Освен онлайн и 
в бюрата в цялата страна, зрелостниците могат да 
подадат документи в Ректората в Учебен отдел, стая 207, 
всеки работен ден до 17.00 часа. Редовните изпити за 
специалност „Медицина“ са на 5 юли по биология и на 
12 юли по химия, а тестът по биология е на 27 юли.

в-к “Academia medica” 

Интервю на проф. д-р Славчо Томов в сутрешния блок „Добро утро, България“ на 
Радио „Фокус“ на 17.03.2016 г.

СТУДЕНТИТЕ НА МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ-ПЛЕВЕН 
СЕ РЕАЛИЗИРАТ НА 100% ОЩЕ 

ПРЕДИ ДА СА СЕ ДИПЛОМИРАЛИ 

Водещ: От 14:00 часа днес в 
Телекомуникационния ендоскопски 
център ще се проведе традицион-
ният Ден на кандидат-студента в 
Медицинския университет в Плевен. 
Всички кандидат-студенти, които са 
се насочили да изучават медицина 
или друга здравна специалност, ще 
имат възможност да се запознат със 
структурата на Университета, с 
ръководството и със студентите, с 
условията за кандидатстване и 
балообразуване, с графика на 
конкурсните изпити от предвари-
телната и редовната сесия, както и да 
зададат  своите  въпроси към 
представителите на комисиите за 
проверка и оценка на конкурсните 
работи по биология и химия. В 
програмата са включени разнообраз-
ни дейности, които да помогнат на 
кандидатите да се ориентират в 
обстановката и да формулират по-
добре своите въпроси и цели. Освен 
това, неотдавна Министерски съвет 
взе решение да предложи на 
Народното събрание да бъде открит 
Ф а к у л т е т  п о  ф а р м а ц и я  в  
Университета. Денят на кандидат-
студента съвсем не е първата проява 
на Университета за запознаване на 
желаещите с него, проф. Томов. Как 
върви кампанията към момента? 

Славчо Томов: Трябва да ви кажа, 
че ние от няколко години сме 
направили редица промени в 
кандидатстудентската кампания и 
вече за нас тя протича целогодишно. 
Да, днес е един от традиционните 

вече важни т.  нар. „Дни на 
кандидат-студента“. Вие направих-
те едно доста добро експозе какво ще 
се случи в днешния ден. Нашите 
кандидати и техните родители, 
учители ще дойдат на място, за да 
видят наистина възможностите, 
които предлага висшето училище за 
иновативно обучение в тези толкова 
важни структуроопределящи 
специалности като медицината, 
например. От няколко години вече 
ние въведохме и още една интересна 
инициатива – „Университетът 
гостува на училище“. Мобилни 
групи, образно казано, от висшето 
училище, в които участват не само 
представители от администрацията, 
но и преподаватели и най-вече 
студенти, които са завършили 
елитни училища от града и от 
р е г и о н а ,  п о с е щ а в а т  с в о и т е  
училища, своите гимназии, и 
всъщност те  са  най-добрите 
посланици на образованието, на 
висшето медицинско образование в 
тези училища. Трябва да ви кажа, че 
се приемат доста добре. Ефектът от 
тази кампания, която ние започ-
нахме през миналата година, го 
отчетохме още през изминалата 
година. Знаете, сериозните и 
неблагоприятни тенденции за 
демографска криза, които се 
отразяват на средното и респектив-
но на висшето образование, но 
трябва да  ви кажа,  че  през  
изминалата година, а се надяваме, 
очакваме и през тази година 
интересът към нашето висше 
училище да бъде още по-голям. Ние 
у с п я х м е  д а  п о п ъ л н и м  п р е з  

изминалата година всички места, 
даже интересът към медицината 
беше толкова голям, че се наложи да 
имаме и прием платено обучение за 
българо-езиково обучение по 
медицина.

Водещ: Проф. Томов, говорили 
сме неведнъж с вас, че младите хора 
все  повече  се  насочват  към 
медицинските специалности. След 
завършване, обаче, студентите 
трябва и да се реализират. Успяват 
ли студентите ви бързо да се впишат 
и да влязат на работа в здравната 
система у нас? 

Славчо Томов: Ние нямаме 
проблеми в това отношение. 
Нашите кадри са търсени и още 
даже преди да се дипломират, те 
вече имат предложения за работа. 
На практика, реализацията в 
специалностите „Медицина“,  
„Медицинска сестра“, „Акушерка“, 
„ П о м о щ н и к - ф а р м а ц е в т “ ,  
„Рехабилитация“ и някои други, тя 
е на 100%. Там имаме абсолютно 
100% реализация. По-важен, обаче е 
другият проблем, че част от тези 
деца, които завършват и получават 
диплома за висше образование, 
знаете накъде е обърнат техния 
поглед. Техният поглед е обърнат 
към чужбина и не малка част от тях 
заминават и намират своята 
реализация в чужбина. 

Водещ: Направихте сериозна 
крачка в бъдещето с новия Факултет 
по фармация. Остава само Народ-
ното събрание да каже своето „Да“, 
след като това направиха Министер-
ски съвет и Националната агенция 
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среща с 

Меглена Кунева

за оценяване и акредитация. Кога 
това ще стане реалност и желаещите, 
които, доколкото разбирам вече са 
показали своя ентусиазъм да 
кандидатстват именно с фармация 
при вас, ще могат да го направят? 

С л а в ч о  Т о м о в :  О щ е  п р е з  
и з м и н а л а т а  г о д и н а ,  к о г а т о  
провеждахме кандидатстудентската 
кампания, интересът към обуче-
нието по фармация в нашия 
Университет, тъй като вече не беше 
тайна, че предстои такова, беше 
и з к л ю ч и т е л н о  г о л я м  с р е д  
кандидатите. И тази година бележим 
още по-висок интерес. Само един 
любопитен факт ще спомена – 
новината, която пуснахме във 
Фейсбук страницата на Универси-
тета, след като имахме решение на 
Министерски съвет за разкриване на 
Факултет по фармация, бие рекорд 
по гледане и по търсене. Това като 
един любопитен факт. Ние наистина 
сме вече на етап, когато ни предстоят 
три важни решения - решение на 
Комисията по здравеопазване, което 
п р е д с т о и  д н е с ,  р е ш е н и е  н а  
Комисията по образование към 
Народното събрание и в крайна 
сметка гласуване от Народното 
събрание, за да стане факт. Вярваме, 

че това ще се случи през следващия 
месец, което пък на нас ще ни даде 
гаранция, че още през тази година, 
през септември 2016 година, ще 
м о ж е м  д а  и м а м е  п р и е м  п о  
фармация. Ние сме заявили, през 
първата година да обучаваме 30 
студенти, т.е. непълният капацитет 
от 60 студенти годишно, което е 
съвсем нормално, разбира се. Имаме 
осигурен академичен състав за 
обучение на нашите студенти. 
Сградата вече е на довършване, тя е 
готова – едно изключително инте-
ресно архитектурно бижу, което в 
един интересен архитектурен 
ансамбъл се вписва с останалите 
сгради на Университета. През 
септември тази година очакваме да 
реализираме първия прием на 
студенти по фармация.

Водещ: През годините Медицин-
ски университет-Плевен гради и 
оборудва базата си, за да може 
студентите ви да се обучават при 
най-добри съвременни условия. 
Има ли с какво ново да се похвалите 
и през тази година?

Славчо Томов: Да. На първо 
място, няма как да не споменем 
оборудването на Факултета по 
фармация със съвсем нова и 

продължава от стр. 5

иновативна апаратура, която ще 
гарантира високо качество на 
обучение на нашите студенти, но 
ние продължаваме да работим по 
иновативни проекти, които да 
поддържат, смея да кажа, нашето 
лидерство в областта на иновациите 
в обучението в медицината. През 
тази година предстои стартирането 
- реално вече - на проекта за 3D 
обучение на нашите студенти. 
П р е д с т о и  р а з р а б о т в а н е т о  и  
стартирането на още няколко 
проекта, които касаят телемеди-
цината, телеобучението, новостите 
и иновативните методи за обучение 
в  съвременните  хирургични 
методи, касаещи ендоскопската 
хирургия. Това не е тайна вече за 
никого. 

Водещ: Чудесни новини за 
б ъ д е щ и т е  с т у д е н т и  н а  
университета. Благодарим ви за 
отделеното време, проф. Томов. 
П о ж е л а в а м  у с п е х  н а  в а с  и  
кандидатите, които днес ще ви 
посетят. 

Славчо Томов: Благодаря и аз. 
Пожелавам ви здраве и хубав и 
успешен ден.

 Радина ХРИСТОВА

МИНИСТЪРЪТ НА ОБРАЗОВАНИЕТО И НАУКАТА МЕГЛЕНА КУНЕВА 
ПРОВЕДЕ СРЕЩА-РАЗГОВОР СЪС СТУДЕНТИ 

И ПРЕПОДАВАТЕЛИ НА МУ-ПЛЕВЕН 

На 8 април в зала „Амброаз Паре“ 
на Телекомуникационния център се 
състоя среща-разговор на Министъ-
ра на образованието и науката 
Меглена Кунева със студенти и 
преподаватели на Медицинския 
университет в Плевен. Тема на 
дискусията беше „Как висшето 
образование в България може да 
стане конкурентно на нашия и 
европейския пазар на труда?“.

Преди началото на дискусията 
Р е к т о р ъ т  н а  М е д и ц и н с к и я  
университет – проф. Славчо Томов, 
връчи на Министър Кунева и на 
н а р о д н и я  п р е д с т а в и т е л  о т  
Реформаторския блок Найден 
Зеленогорски Европлакет  на  
Университета за приноса им за 
разкриването на Факултет по 
фармация в структурата на висшето 
училище.

От своя страна Министърът на 
образованието подари на Ректора 

луксозен албум със снимки от 
Рилския манастир с пожеланието 
да бъдат благословени с това, 
което правят.

По време на срещата стана 
ясно, че се предвиждат нови 
облекчения за студентските 
кредити, сред които значително 
опростяване на формулярите и 
допълнителните условия за 
о п р о щ а в а н е  н а  к р е д и т и ,  
отпуснати на студенти и докто-
ранти. Друга мярка е възможността 
да се отпускат кредити за обучение в 
чужбина.

Предложенията ще залегнат в 
проекта за поправки на Закона за 
кредитиране на студентите и 
докторантите, обсъдени миналата 
седмица в МОН със заинтере-

сованите страни – Министерството 
на финансите, Националната 
агенция по приходите, търговските 
банки и Националното представи-
телство на студентските съвети. 
Проектозаконът е предвиден в 
законодателната програма на 
Министерския съвет на Република 
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проф. Томов - 

международен делегат

България за 2016 година.
В изказванията си студентите 

обявиха, че ще настояват за по-ниски 
лихви при отпускането на студент-
ски кредити, каквато е практиката в 
съседни държави.

По време на дискусията бяха 
обсъдени и промените в Закона за 
висшето образование.  Засегната 
беше и темата за приоритетните 
специалности. Медицината не е сред 
тях, защото едновременно има и 
търсене от студентите, и реализация 
след завършването. „Много е хубаво, 
че не сте приоритетна специалност и 
няма нужда да бъдете подпомагани. 
Вие имате 100% заетост“, коментира 
министър Кунева. Според нея 

„Медицинският университет в 
Плевен е с висок рейтинг – 8.49, 
максимално се е възползвал от 
автономията си и дава качествено 
образование“. Тя изрази своето 
задоволство, че в Плевен се обучават 
много чуждестранни студенти, 
които след дипломирането си стават 
посланици на България по света. 

Министърът посочи, че Опера-
тивната програма „Наука и образо-
вание за интелигентен растеж” и 
реформата в системата на висшето 
образование осигуряват по-големи  
възможности за финансиране  на 
студентски стажове, за отпускане на 
стипендии за постижения в науката, 
за докторанти и пост-докторанти.

продължава от стр. 6

 М и н и с т ъ р  К у н е в а  о б я в и  
о ф и ц и а л н о т о  р е ш е н и е  н а  
специалната комисия, с което се 
утвърждава първият прием на 30 
студенти държавна поръчка за 
учебната 2016/2017 година в 
н о в о р а з к р и т и я  ф а к у л т е т  
„Фармация”на МУ – Плевен.  

в-к “Academia medica” 

 

РЕКТОРЪТ НА МУ-ПЛЕВЕН 
Е ИЗБРАН ЗА МЕЖДУНАРОДЕН 
ДЕЛЕГАТ НА СВЕТОВНАТА 
АСОЦИАЦИЯ ПО ЛАПАРОСКОПСКА 
ХИРУРГИЯ

По време на Седмата годишна среща по минимално инвазивна хирургия 
в Хавай, САЩ, в края на месец февруари, Ректорът на Медицински 
университет – Плевен проф. д-р Славчо Томов бе избран за Международен 
делегат на Световната Асоциация по лапароскопска хирургия. На 
официална церемония проф. Томов бе удостоен със Сертификат за 
международен делегат на Световната Асоциация по лапароскопска 
хирургия лично от Президента на Асоциацията Морис Чънг и от 
Председателя на Управителния съвет Пол Алън Уелтър.

Като международен делегат Ректорът ще има задължението да 
популяризира достиженията и дейностите на Световната Асоциация по 
лапароскопска хирургия в България и Европа в качеството му на член на 

Управителния съвет на Европейската Асоциация по роботизирана гинекологична хирургия (SERGS), както и на 
съучредител на Асоциацията по роботизирана хирургия за Югоизточна Европа (SEERSS) и на Българската 
Асоциация по минимално инвазивна гинекологична хирургия (БАМИГХ).

На форума проф. Славчо Томов бе поканен да изнесе две лекции – културна презентация за България и научен 
доклад за опита на екипа му в роботизираната гинекологична хирургия. Темата на културното представяне на 
страната ни бе: „България – древна и неповторима“, а тази на научната презентация – „Усложнения в 
роботизираната гинекологична хирургия“. Kолегите му от всички области на минимално инвазивната хирургия не 
скриха възхищението си от историята и забележителностите на България, както и на град Плевен, но най-вече от 
иновативния профил на Медицински университет – Плевен в развитието на телемедицината и роботиката, в 
обучението и клиничната практика. Проф. Томов използва случая да отправи покана към всички тях да посетят 
България като участници в Годишния Конгрес на Европейската Асоциация по роботизирана гинекологична 
хирургия през 2019 г., на който страната ни ще бъде домакин под патронажа на Медицински университет – Плевен. 

                                                                                  Информацията предостави В. Дукова
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В СВЕТОВНИЯ ДЕН НА ЗДРАВЕТО

131 ЗДРАВНИ ПРОФЕСИОНАЛИСТИ
ДИПЛОМИРА ФАКУЛТЕТ „ОБЩЕСТВЕНО ЗДРАВЕ”

З а  п о р е д н а  г о д и н а  
Международният ден на здравния 
работник - 7 април, бе белязан с 
промоция на дипломанти във 
факултет „Обществено здраве“ на 
Медицински университет - Плевен. 
Тържествената церемония бе в зала 
„Магнум“ във Втора клинична база 
„Проф.д-р М. Ганчев“. Магистърски 
и бакалавърски дипломи получиха 
131  възпитаници на Факултета – 25 
м а г и с т р и  о т  с п е ц и а л н о с т  
„Обществено здраве и здравен 
мениджмънт“, 47 магистри и 25 
б а к а л а в р и  о т  с п е ц и а л н о с т  
„Управление на здравните грижи“, 
22-ма бакалаври - „Медицинска 
рехабилитация и ерготерапия“ и 12 
б а к а л а в р и  о т  с п е ц и а л н о с т  
„ О п а з в а н е  и  к о н т р о л  н а  
общественото здраве“.

Тържеството откри Деканът на 
факултет „Обществено здраве” 
проф. д-р Силвия Янкуловска, която 
представи Ректора на Университета 
п р о ф .  д - р  С л а в ч о  Т о м о в  и  
Заместник-декана на Факултета доц. 
д-р Цеца Дойчинова. Гости на 
церемонията бяха проф. д-р 
Маргарита Александрова – Зам.-
ректор по Учебната дейност, доц. д-р 
Здравка Радионова – Зам.-ректор по 
Научноизследователската дейност, 
качеството и акредитацията, проф. 
д-р Савелина Поповска – Зам.-ректор 
по Европейската интеграция и 
международно сътрудничество, доц. 
д-р Александър Вълков – Декан на 
факултет „Здравни грижи“ и  
Директорът на Медицински колеж – 
доц. д-р Павлина Йорданова. 
Т ъ р ж е с т в о т о  п о ч е т о х а  с  
присъствието си зам.-кметът по 
финансовите въпроси на община 

Плевен Милен Яков, Директорът на 
РЗОК Мартин Митев, Директорът 
на Областната дирекция по 
безопасност на храните  д-р Иван 
Йорданов и др.

За втора поредна година гост на 
тържествената промоция бе проф. 
Ренцо Пегораро – професор по 
биоетика в Университета в Падуа 
/Италия/ и главен секретар на 
Фондационе Ланца – център за 
проучвания в областта на етиката, 
биоетиката и етика на околната 
среда.

С приветствие към дипломан-
тите и гостите се обърна Ректорът на 
Университета проф. д-р Славчо 
Томов, който пожела силен дух и 
търпение на всички здравни 
професионалисти. „Останете все 
така отзивчиви към страданията на 
хората и непреклонни пред 
сериозните предизвикателства, с 
които ежедневно се сблъсквате. Да 
дариш живот, да спасиш човек, да 
полагаш грижи за хората – това е не 
само професия, това е отговорна 
мисия“, заяви в приветственото си 
слово проф. Томов.

„ Д н е ш н а т а  т ъ р ж е с т в е н а  
ц е р е м о н и я  с е  п р о в е ж д а  в  
Световния ден на здравето - денят, 
в  к о й т о  е  р а т и ф и ц и р а н а  
Конституцията на Световната 
здравна организация, посочи във 
встъпителното си слово Деканът на 
факултет „Обществено здраве“ 
проф. д-р Силвия Янкуловска. - От 
създаването си през 1948 г. досега,  
С З О  н е и з м е н н о  н а п р а в л я в а  
м е ж д у н а р о д н о т о  з д р а в н о  
сътрудничество и откликва на най-
острите проблеми на здравето в 
глобален план. Всяка година мотото 

на празника е различно и акцентира 
върху приоритетна тема, с която е 
ангажирана Световната здравна 
организация. Акцентът през 2016-та 
е диабетът – едно от водещите 
социално значими заболявания. 
Според прогнозите на СЗО до 2030-
та година диабетът ще се изкачи на 
седмо място сред причините, 
водещи до смърт. Значителна част 
от случаите на заболели от диабет 
могат да бъдат предотвратени чрез 
промяна на начина на живот, 
подчерта проф. Янкуловска. - 
Повишените изисквания към 
качеството на здравната помощ, към 
управлението на материалните, 
технологичните, информацион-
ните и други ресурси предопределя 
търсенето на добре подготвени 
кадри на всички нива на управле-
н и е  н а  з д р а в н и т е  с и с т е м и .  
Факултетите по обществено здраве 
имат важна мисия в подготовката на 
такива кадри“, заяви още Деканът 
на Факултета.

Проф. Янкуловска припомни 
най-важните стъпки в историята на 
Университета, благодарение на 
които плевенското висше учебно 
заведение се нарежда сред най-
престижните в страната. Основно 
з в е н о  в  н е г о  е  и  ф а к у л т е т  
„Обществено здраве”, който към 
настоящия момент има 18 випуска с 
дипломирани общо 1729 души – 
1068 бакалаври и 661 магистри. От 
завършващите 131 дипломанти 84 се 
дипломират  с успех над 5.00, а от 
тях 47 са с успех над 5.50.

Т ъ р ж е с т в о т о  п р о д ъ л ж и  с  
п о л а г а н е т о  н а  К л е т в а  о т  

следва на стр. 9
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биоетиката

дипломантите, като бе продължена 
установената вече традиция на 
промотора, който, изричайки 
клетвата, ги повежда по пътя на 
професионалната им реализация. 
Промотор  тази година  бе  доц. 
Нина Михайлова – програмен 
ръководител на специалност 
„Медицинска рехабилитация и 
ерготерапия“. Под нейно ръковод-
ство  всички дипломанти  с  
изключително вълнение положиха 
традиционната клетва, която от този 
ден се превръща в ръководно начало 
н а  т я х н о т о  п р о ф е с и о н а л н о  
поведение.

Дипломантите бяха поздравени 
лично от Зам.-кмета на общината 
М и л е н  Я к о в .  П р и в е т с т в и я  
поднесоха и доц. Клара Докова – 
З а м . - д е к а н  н а  Ф а к у л т е т  п о  
обществено здравеопазване на МУ – 
Варна, Надя Петрова – Председател 
на Регионалната колегия на 
Б ъ л г а р с к а т а  а с о ц и а ц и я  н а  
професионалистите по здравни 
грижи, както и Деканът на факултет 
„Здравни грижи“ доц. Александър 
Вълков.

Поздравителни адреси изпрати-
ха също Директорът на Регионал-
ната здравна инспекция  д-р Атанас 
Гарев, Мартин Митев – Директор на 
РЗОК – Плевен, д-р Иван Йорданов – 
Директор на Областна дирекция по 
безопасност на храните, доц. Цветан 
Луканов – изп. директор на УМБАЛ 
„Д-р Г.Странски“, както и главната 
медицинска сестра на Универси-
тетската болница Ивайла Петкова.

С поздравления към дипло-
мантите се обърна и гостът от 
Италия проф. Ренцо Пегораро: 
“Тази церемония е важна стъпка за 
всички вас. Сега вие не сте вече 
студенти, вие сте дипломанти с 
необходимите знания, умения и 
отношение,  за  да  изградите  
професионалната си кариера в 
сферата на здравеопазването. 
Ключовото понятие е вашата 
професионална идентичност, което 
означава не да работиш като 
р е х а б и л и т а т о р  и л и  з д р а в е н  
мениджър, а да бъдеш такъв. Това е 
личният синтез на знания: да знаеш 
как да работиш и как да бъдеш, за да 

изпълниш науката със съзнанието 
за твоята специфична професия“, 
заяви в словото си проф. Пегораро.

От името на дипломантите 
приветствия поднесоха отличници-
те Веселка Иванова Лозанова, 
бакалавър в специалност „Управле-
ние на здравните грижи” и Алексан-
дър Цанков Минчев – бакалавър в 
с п е ц и а л н о с т  „ М е д и ц и н с к а  
рехабилитация и ерготерапия“.

П р о м о ц и я т а  п р о д ъ л ж и  с  
връчването на дипломите на 
бакалаврите и магистрите от 
факултет „Обществено здраве“. 
Всички дипломанти, завършили с 
успех над 5.50, получиха грамоти.

Тържествената  церемония 
разнообразиха с танцовите си 
умения студенти по медицина от 
Индия,  спечелили приза на 
Международния студентски ден в 
МУ – Плевен. 

Текста подготви
          Слави Янкуловски

продължава от стр. 8

ЕТИКА НА СТАРЕЕНЕТО
В ПОРЕДНИЯ ДЕН НА БИОЕТИКАТА

Традиционният вече Ден на 
биоетиката се проведе за трета 
поредна година в Медицински 
университет – Плевен, организиран 
от Декана на факултет „Обществено 
з д р а в е ”  п р о ф .  д - р  С и л в и я  
Янкуловска, дмн. Форумът бе открит 
от Зам.-ректора по европейска 
интеграция и международно 
с ъ т р у д н и ч е с т в о  н а  в и с ш е т о  
училище проф.д-р Савелина 
Поповска, дмн. Тя приветства 
гостите на събитието, сред които за 
втора поредна година бе проф. 
Ренцо Пегораро – професор по 
биоетика в Университета в Падуа, 
главен секретар на Фондационе 
Ланца (център за изследване в 
областта на етиката, биоетиката и 
етика на околната среда) и на 
Папската Академия за живота 
(съветнически орган по въпросите 
на биоетиката).

Програмата на събитието беше 
обединена от мотото „Етика на 

стареенето“, което на фона на 
задълбочаващите се процеси на 
стареене на световното и най-
вече на европейското население 
придобива особена актуалност. 
В първата част на научния 
форум проф. Пегораро направи 
въведение в теоретичните 
концепции на етиката на 
стареенето и представи проектите в 
тази област, организирани от 
Папската академия на живота. Жива 
дискусия предизвика акцентаът 
върху тежестта, която понася 
съвременното женско население и 
нововъзникналия израз „жени-
сандвичи“. Предвид на традицион-
н о  в м е н я в а н и т е  н а  ж е н и т е  
отговорности по обгрижване на 
възрастните, болните и зависимите 
членове на семействата, процесите 
на демографско стареене водят до 
двоен натиск върху жените в 
а к т и в н а  в ъ з р а с т ,  к о и т о  
едновременно трябва да обгрижват 

възрастните си близки и все още 
зависимите си деца. Втората лекция 
на проф. Пегораро беше изградена 
в интерактивен стил като въвлече 
аудиторията в етичен анализ на 
реален клиничен казус от практи-
ката по етично консултиране на 
Фондационе Ланца.

Проф. Янкуловска представи 
етичната школа на Медицински 
университет-Плевен с лекция на 
тема „Стареенето през перспекти-
вата на правата на човека“. Бяха 
п р е д с т а в е н и  м е ж д у н а р о д н о  
декларирани права на възрастните 

следва на стр. 10
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хора и  примери за  техните  
нарушения в медицински и общ 
социален контекст. 

Ф и л о с о ф с к и т е  д е б а т и  п о  
стареенето бяха тема на доклада на 
д о ц .  В а л е н т и н а  К ъ н е в а  о т  
Философки факултет на Софийски 
у н и в е р с и т е т  „ С в .  К л и м е н т  
Охридски“. В следобедните сесии 
участие взеха студенти по медицина 
на МУ-Плевен, като и препода-
вателите асистент Атанас Анов и д-р 
Диана Пендичева. Основните 
тематични направления в докла-
дите бяха грижите за пациентите с 
деменция, проблемите с определяне 
на компетентността и границите на 
заместващото решение, възрастови 
аспекти при ин-витро фертили-
зация, възрастова дискриминация в 
здравеопазването. Наградата за най-
добър доклад получи студентката 
Дженси Матю от 5-ти курс. 

В откритите дискусии се открои 
студентът по медицина Адриан 
Фернандес и групата колеги от 
Медицински университет  „Проф. 

продължава от стр. 9

д-р Параскев Стоянов“ – Варна, 
водена от доц. д-р Клара Докова, 
зам-декан на факултет „Обществе-
но здравеопазване“. 

Професор Пегораро изрази 
удовлетворението си от качеството 
на изнесените доклади и оцени 
програмата като отговаряща на най-
високите стандарти за междунаро-
ден етичен форум. Интервю на 
п р о ф .  Я н к у л о в с к а  и  п р о ф .  
Пегораро беше излъчено по 
Българско Национално Радио и е 
достъпно на сайта на медията.

Информацията 
предостави Сл. Янкуловски

ПРОФ. РЕНЦО ПЕГОРАРО В ПЛЕВЕН: МЕДИЦИНАТА НЕ Е ПОЛЕ НА ДЕЙСТВИЕ, 

КОЕТО ДА СЕ ПУСНЕ НА СВОБОДНИЯ ПАЗАР

Проф. Ренцо Пегораро бе сред лекторите на Деня на биоетиката, проведен на  от факултет „Обществено здраве“ на 
Медицински университет – Плевен и официален гост на дипломирането на 131 магистри и бакалаври от учебното заведение, 
което се състоя на 7 април. В Световния ден на здравето и Празника на здравния работник в България, той сподели пред 
журналистите в Плевен своето виждане за мястото на биоетиката в медицината и нейните перспективи.
Професорът по биоетика в Университет Падуа, Италия и главен секретар на Фондационе Ланца – Център за проучвания в 
областта на етиката, биоетиката и етика на околната среда, проф. Ренцо Пегораро не скри, че има проблеми в областта на 
медицината, но и че не са малко успехите, които има тя.

6 април

– Справя ли се медицината със 
световните предизвикателства, 
к о и т о  с е  п о я в я в а т  к а т о  
з д р а в о с л о в н и  п р о б л е м и  н а  
човечеството или изостава?

– Медицината като цяло се справя 
или поне се опитва да се справи със 
з д р а в н и т е  п р о б л е м и  и  и м а  
позитивна насока в това. Разбира се, 
има и проблеми. Например проблем 
е въвеждането на технологиите, 
които са много скъпи и тази цена не е 
пропорционална на ползата, която 
има от тях. Има проблеми, свързани с 
околната среда и въпросът е как 
разрешаването на тези проблеми, 
като например замърсяването, могат 
д а  б ъ д а т  и з п о л з в а н и  в  
здравеопазването и подобряването 
на здравето. Друг проблем е как да се 

придържаме към специфичната цел 
на здравеопазването. Трябва да се 
спазват етичните,  моралните 
принципи в медицината и те да 
помогнат тя да бъде полезна на 
хората. Медицината в голяма 
степен зависи от социално-
икономическите показатели, но от 
друга страна тя не е поле на 
действие, което да се пусне на 
свободния пазар.

– Биоетиката намира ли своето 
приложение в днешния ден?

– Биоетиката се заражда през 1971 
година, като се опитва да приложи 
един интердисциплинарен подход 
при решаването на проблеми, като 
се отчитат всички фактори. Идеята 
при създаването на биоетиката е да 
се намери решение на социално-

икономическите, технологическите, 
здравните и етичните проблеми, 
които засягат и обществото, и 
медицинската общност. Задачата 
на биоетиката е да прокара мост, 
да създаде връзка между науката, 
медицината и етиката.През 
г о д и н и т е  б и о е т и к а т а  с е  

следва на стр. 11
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придържаше към критичния и 
провокативен тон на звучене, като 
търсеше своето място в тази нова 
обстановка. Сега има риск биоети-
ката да се приспособи към система-
та, към новите технологии, нео-
либерализмът, икономиката. Така 
има опасност критичното й звучене 
да се загуби.

– Противоречат си ли си био-
етиката и модерните технологии 
или пътищата им се пресичат?

– Има напрежение, но това е 
нещо, което се случи още в началото 
на възникването на биоетиката, 
защото въпросите, които поставя 
биоетиката, са как технологията да 
помогне на обществото. Необходим е 
диалог с медиците, с тези, които 
предлагат модерните технологии, за 
да преценим положителните неща, 
но и да предупредим за рисковете и 
последиците. С технологиите се 
предлагат добри неща, но не само. 
Така че един от проблемите на 
биоетиката е, да се гарантира 
спазването на човешките права. 
Технологиите трябва да са в услуга на 
хората, а не хората да са подчинени 
на технологиите. Хората трябва да 
решат по какъв начин и до каква 
степен да използват технологиите. 
Това е един от най-важните въпроси, 
защото с технологиите днес имаме 
много добри резултати, но има и 
някои драматични развития.

– Какво е мястото на биоетиката 
в Плевен?

– Моят опит в Плевен е много 
позитивен. Вчера беше проведено 
третото издание на Дните на био-
етиката в Медицински университет – 
Плевен. Темата беше насочена към 
въпросите на стареенето, което е 
важен проблем. Организацията беше 

много добра, като в първата част на 
конференцията бяха изнесени 
пленарни доклади. Във втората част 
бяха представени проекти на 
студенти, които също бяха свързани 
с проблемите на стареенето. Нивото 
беше много високо. Това е един 
сериозен принос в развитието на 
биоетиката, но си мисля, че трябва 
да привлечем повече хора, за да 
участват в тези дискусии. Като 
цяло по отношение на проблемите 
на стареенето и етичните проблеми 
трябва да привлечем повече хора – 
лекари, медицински сестри, социал-
ни работници, теолози, философи.

– Като един от съветниците на 
папа Франциск в областта на 
биоетиката, бихте ли споделили 
какво го съветвате?

– Аз не го съветвам, ние си 
сътрудничим. Папата показва жив 
интерес  към проблемите  на  
възрастните и разрешаването на 
техните социални, медицински, 
лични проблеми. В Папската 
академия на живота ние работим от 
две години по тези проблеми. 
Едната насока е работа с хора в 
неравностойно положение, като 
случаите на инвалидност, вслед-
ствие на Паркинсон. Втората година 
работихме по проблемите за 
осигуряване на помощници за 
обгрижването на възрастните хора, 
така че основният принцип е да се 
запази достойнството на тези 
възрастни хора. Целите бяха да се 
осигури обгрижване и здравна 
п о м о щ  п р о п о р ц и о н а л н о  н а  
проблема, в зависимост от всеки 
един случай, и да се запази здравето 
и достойнството, но и да се избегне 
евентуална евтаназия. По този 
н а ч и н  д а  с е  п о м о г н е  и  н а  

семейството на тези възрастни 
хора, като се подхожда много-
странно към ситуацията, вземайки 
предвид здравните, духовни и 
други проблеми.

– С оглед на демографските 
проблеми и от гледна точка на 
биоетиката, как ще коментирате 
ф а к т а ,  ч е  в  н я к о и  с т р а н и  
раждаемостта се ограничава, а в 
други ин витрото става все по-
популярно?

– Мисля си,  че ин витро 
оплождането не е решение за 
повишаване на раждаемостта. В 
много случаи не става дума за 
медицина, насочена към нуждите, а 
медицина,  която трябва да 
отговори на желанията. Много 
жени решават да имат дете, когато 
вече са твърде възрастни, защото се 
отдават на работата и кариерата. 
Това е социален проблем, който 
трябва да се обсъжда в общество-
то, така че да се помогне на жените 
да имат деца не чак, когато станат на 
40 години. Няма нещо, което 
обществото може да направи, за да 
предотврати безплодието. Имаме 
проблем в това отношение, тъй като 
високите технологии са на пазара и 
те пораждат търсенето. Това е не 
само технологичен, но и етичен 
проблем и той трябва да се обсъжда 
в обществото. Трябва да се ограничи 
влиянието на технологиите в 
решаването на този проблем и това 
е отговорност също на лекарите – 
не само да откликват на пазарните 
принципи, но и да съблюдават 
е т и ч н и т е  и  м е д и ц и н с к и т е  
стандарти.

Интервю на Ивета Димитрова за 

„Инфо Плевен“ 

продължава от стр. 10

ПЪРВАТА ПО РОДА СИ МЕЖДУНАРОДНА ХАЙФУ КОНФЕРЕНЦИЯ 
СЕ ПРОВЕДЕ В 
МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН 

На 22 април 2016 г. Медицински университет – Плевен, съвместно с 
МБАЛ «Света Марина» - Плевен, беше организатор и домакин на първата 
по рода си международна Хайфу конференция на тема «Хайфу терапия: 
клинична практика и бъдещи перспективи». Председател на 
организационния комитет бе Ректорът на МУ-Плевен проф. д-р Славчо 
Томов, а членове - китайските партньори на висшето училище проф. 
Зечуан Мей и д-р Джоу Кун, както и екипът на Хайфу Център при МБАЛ 
«Света Марина» - Плевен – чл.-кор. проф. Григор Горчев, проф. д-р Ташко 

следва на стр. 12



бр. 2/2016
AcademiaAcademiaAcademia

MEDICA
Виртуални дисекции

Делийски, доц. д-р Добромир Димитров, д-р Хюлия Ферадова, 
д-р Надя Станиславова и д-р Венцислав Георгиев. 

Целта на научния форум бе да се представи натрупания 3-
годишен опит в прилагането на изключително популярния в 
Европа, САЩ и Азия иновативен безоперативен метод на 
лечение – чрез термична аблация, на доброкачествени и 
злокачествени солидни тумори. В редица водещи болници по 
света той е първи избор на пациентите заради неоспоримите си 
предимства: методът е неинвазивен (без разрези), не изисква 
пълна анестезия - пациентът е само седиран) с най-ниска честота 
на усложненията е в сравнение с другите минималноинвазивни 
и инвазивни методики, не изисква болничен престой (при 
повечето индикации), с бързо възстановяване на пациентите е (в 
рамките на 2-3 дни те се завръщат към нормален ритъм на 
живот).

В Конференцията взеха участие над 150 лекари, български и 
чуждестранни студенти по медицина. Освен партньорите на 
МУ-Плевен от Китай, гост-лектори бяха и лекари-специалисти в 
областта на ултразвуковата аблация от Испания, Германия и 
Румъния. 

П р и  о ф и ц и а л н о т о  о т к р и в а н е  н а  ф о р у м а  в  
Телекомуникационния ендоскопски център, проф. Томов 
връчи на китайските си партньори почетен знак на Медицински 
университет – Плевен. От своя страна китайските гости 
предадоха почетен плакет на тяхното висше училище.

Екипът на единствения за сега в Източна Европа Хайфу-
център при МБАЛ «Света Марина» – Плевен, заедно с колеги от 
Медицински университет-Плевен, споделиха своя опит от 
лечението на над 350 случая на доброкачествени и 
злокачествени солидни тумори чрез HIFU-метода. По време на 
Конференцията беше изнесен и доклад за резултатите от 
двустранния научен проект, който е част от споразумение 
между Китайската Народна Република и РБългария за 
научноизследователска дейност и развитие, с наименование 
«Изследване на възможностите на Хайфу технологиите 
(високофокусиран ултразвук) за лечение на миоми при 
български и китайски пациенти като неинвазивен 
алтернативен метод на конвенционалната хирургия“. 
Лекарите, натрупали опит с различните клинични приложения 
на Хайфу терапията при лечение на пациенти с миома на 
матката, фиброаденом на гърдата, предракови заболявания на 

продължава от стр. 11

външните полови органи на жената, рак на 
панкреаса в напреднал стадий, злокачествени 
заболявания на бъбреци, черен дроб, рак на 
простатата и др., имаха възможността да 
споделят своите знания с по-широка аудитория 
от лекари и студенти, специализанти и 
докторанти, както и да отговорят на въпроси 
относно принципите на това иновативно 
лечение. За презентиране на клиничните 
случаи от докладите на гост-лекторите беше 

използвана виртуалната медицинска маса. 

Информацията предостави В. Дукова

На 21 април в зала «Амброаз Паре» на Телекомуни-
кационния център се състоя първата демонстрация на 
живо на работата на високотехнологичната медицинска 
маса за виртуални дисекции. Доц. Добромир Димитров, 

ПЪРВАТА ДЕМОНСТРАЦИЯ НА ЖИВО НА МЕДИЦИНСКА МАСА ЗА ВИРТУАЛНИ ДИСЕКЦИИ 
СЕ ПРОВЕДЕ В ТЕЛЕКОМУНИКАЦИОННИЯ ЦЕНТЪР НА МУ-ПЛЕВЕН

ръководител на Хайфу Център „Света Марина” – 
Плевен, представи пред аудиторията възможностите на 
най-новата придобивка на Медицински университет – 

следва на стр. 13
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Плевен.
Виртуалната медицинска маса е 

високотехнологичен образователен 
портал, който висшето училище в 
Плевен ще въведе в обучението не 
само на студенти, а и ще използва за 
дисекции, за предоперативна подго-
товка и за планиране на операции. 
Образователният портал е облачно 
решение, даващо достъп на препода-
вателите, студентите и лекарите до 
различни, уникални и реални 
клинични случаи от целия свят. 
Всеки може да отвори своя клиничен 
случай, от която и да е маса, лаптоп 
или мобилно устройство, което 
прави образователният портал 
цялостно решение за обучение, 
както в медицински университет или 
университетска болница, така и за 
дистанционно обучение. Масата 

продължава от стр. 12

позволява на всяко едно медицинско 
лице лесно да изследва, проучва и 
диагностицира пациент, използвай-
ки изключително детайлни 3D 
изображения, генерирани автома-
тично на базата на реални анато-
мични и медицински случаи от 
световната практика.

Медицинската маса за виртуална 
дисекция, стимулирайки развитие-
то на критично мислене както у 
лекарите, така и у студентите, дава 
възможност за извеждане на здраве-
опазването и грижата за пациента на 
едно по-високо ниво. Към днешна 
дата „масата“ има инсталации в 
повече от двайсет и пет държави, 
сред които Великобритания,  
Германия, Швеция, Австрия, Мекси-
ко, Китай, САЩ, Русия и други.

З а  д е м о н с т р а ц и я т а  в  

аудиторията на Телекомуника-
ционния център присъстваха 
преподаватели и асистенти от 
катедрите, които ще използват 
възможностите на виртуалната маса 
за обучение – анатомия, патолого-
анатомия, пропедевтика на хирур-
г и ч е с к и т е  б о л е с т и ,  о б р а з н а  
диагностика, УНГ-болести, акушер-
ство и гинекология и ортопедия. 
Сред присъстващите бяха и проф. 
Зечуан Мей и д-р Джоу Кун от 
Китай, специални гост-лектори на 
първата по рода си международна 
Хайфу конференция на тема «Хай-
фу терапия: клинична практика и 
бъдещи перспективи», която беше 
открита на 22 април в Плевен.

Информацията предостави 
В. Дукова

ПЕТОТО УЧИЛИЩЕ 
ПО ЛАПАРОСКОПСКА ХИРУРГИЯ 

В МУ -ПЛЕВЕН БЕ С ИЗДАНИЕ 
ЗА ЧУЖДЕСТРАННИТЕ СТУДЕНТИ

На 17 март в МУ-Плевен стартира V-то 
Училище по лапароскопска и роботизирана 
хирургия за студенти на английски език. 
Това е  и  неговото първо издание,  
организирано за чуждестранни студенти. 
О ф и ц и а л н о  ф о р у м ъ т  б е  о т к р и т  в  
Телекомуникационния ендоскопски център 
при Медицински университет – Плевен от  
Ректора на висшето училище проф. д-р 
Славчо Томов. 

Училището се организира от доц. д-р 
Добромир Димитров и студентите от 
ръководения от него Кръжок по хирургия 
под. В Програмата са включени: Теоретична 
част – цикъл лекции;  Хирургия на живо; 
Практически занятия на тренировъчните 
симулатори и в експерименталната 
операционна зала.

Активните участници в училището са 10 
чуждестранни студенти от медицинските 
университети в Плевен, Пловдив и Варна, 
както и румънски студенти по медицина. 

в-к “Academia medica” 

На 15 март 2016 г. в зала „Катя Попова“ се състоя организираният от 
Медицински колеж-Плевен, превърнал се вече в традиция, концерт 
“Заедно ще сбъднем мечтите си”, посветен на Световния ден на социалната 
работа и Седмицата на действие (14.03. 2016 г. – 18.03.2016 г.). 

Съвместните усилия на студентите от специалност “Социални 
дейности” на Колежа към Медицински университет – Плевен и Община 
Плевен и тази година позволиха на потребители на социални услуги от 
гр. Плевен и областта да сбъднат мечтата си, реализирайки творческите 
си възможности.

Със сценични изяви в концерта се включиха потребители на 
социални услуги от всички възрастови групи от гр. Плевен и Област 
Плевен: Защитено жилище за възрастни хора с умствена изостаналост – 
Плевен; Дом за деца, лишени от родителска грижа “Детелина” – Плевен; 
Дневен център за възрастни с увреждания – Плевен; Помощно училище 
“П. Р. Славейков” – Плевен; Център за настаняване от семеен тип по 
проект: „Предоставяне на социални услуги в общността – 6 ЦНСТ за деца 
и младежи, изведени от специализирани институции – Плевен“; Център 
за настаняване от семеен тип  „Приятели“ – Плевен; Център за социална 
рехабилитация и интеграция – Плевен; Дом за деца, лишени от 
родителска грижа “Младен Антонов” – с. Тотлебен, община Пордим.

а Талантливите ученици от III клас на Основно училище „Единство“ – 
Плевен с много любов и съпричастност поднесоха на участниците в 
концерта изработените от тях рисунки.

Специален поздрав по случай професионалния празник за всички 
социални работници бяха и прекрасните изпълнения на Карина 
Георгиева, Калинка Рачева и Румен Марков. 

Информацията предостави В. Дукова

МЕДИЦИНСКИ КОЛЕЖ ОРГАНИЗИРА КОНЦЕРТ 
«ЗАЕДНО ЩЕ СБЪДНЕМ МЕЧТИТЕ СИ», 

ПОСВЕТЕН НА СВЕТОВНИЯ ДЕН НА СОЦИАЛНАТА РАБОТА
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Научна сесия

ЧЕТВЪРТА НАЦИОНАЛНА НАУЧНА СЕСИЯ
ЗА СТУДЕНТИ ОТ ПРОФЕСИОНАЛНО НАПРАВЛЕНИЕ 

„ЗДРАВНИ ГРИЖИ” СЕ ПРОВЕДЕ В МУ – ПЛЕВЕН
На 24 и 25 март 2016 г. 

Медицински университет – 
Плевен отново  бе домакин на 
Националната студентска научна 
сесия с международно участие за 
студенти от професионално 
направление „Здравни грижи”. 
Форумът, под надслов “Здравните 
грижи през XXI век – тенденции и 
перспективи”, организиран за 
четвърти път от Факултета по 
”Здравни грижи” към МУ-
Плевен, се проведе в залите на 
ТЕЛЕЦ. В него взеха участие 171 представители от 
различни университети в страната, както и д-р 
Катерина Броджект от Медицински университет във 
Варшава.

Събитието официално беше открито от Ректора на 
МУ-Плевен, проф. д-р Славчо Томов, Почетен 
председател на Научната сесия. Той приветства 
участниците и им пожела ползотворна работа. Деканът 
на факултет „Здравни грижи“ и Председател на 
Организационния комитет, доц. д-р Александър 
Вълков, също отправи своите поздравления към 
специалистите. Те бяха приветствани и от главната 
сестра на УМБАЛ-Плевен, Ивайла Петкова.

В рамките на форума бяха представени и обсъдени 
66 доклада в заседанията на научните сесии и 10 постера 
в постерната сесия, организирана във фоайето на 
ТЕЛЕЦ. 

 

 
Интересни дискусии предизвикаха и темите на 
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пленарните доклади: „Митове и истини за органното 
донорство и трансплантации“ - Р. Гетова, „Иновативни 
подходи при обслужване на хронично болни“ - проф. С. 
Тончева, „Американски опит в планирането на 
сестринските грижи“ - доц. М. Драганова, „Мозъчна 
смърт и органно донорство“ - д-р Г. Димитров.

Доц. Евгения Димитрова, един от организаторите на 
форума, сподели: „Предизвикателствата през 21 век 
пред здравните грижи са доста. Те стават все по-
перспективни и по-необходими поради застаряването 
на населението, бума на психични заболявания, както и 
демографския срив, но и поради икономическите и 
политически събития, които се случват напоследък. За 
това здравните грижи трябва да се развиват и издигат на 
все по-високо ниво.“

Научният форум завърши с коктейл за участниците 
в хотел „Балкан“ и студентско парти.

Във връзка с предстоящото честване на 24 май, 
Ръководството на Медицински университет - Плевен обяви 
конкурс за "Най-изявен студент" на 2016 г. В него могат да се 
включат български и чуждестранни студенти от всички 
структурни звена на висшето училище, имащи отличен 
успех и активна научна дейност. Те трябва да представят 
уверения за успех (от последните 2 семестъра) и за активна 
научна и кръжочна дейност (грамоти, сертификати, 
текстове на статии и др.) до 15.04.2016 г. в стая 215 на 
Ректората на МУ.

За приза „Отлично усвояване на български език от 
чуждестранен студент - 2016“могат да кандидатстват 
чуждестранните студенти, завършили VI-ти семестър. 
Необходимите документи са уверение за успех от 
предходните 2 семестъра, с посочен в него среден успех по 
български език от 6–те семестъра на обучение и препоръка 
от преподавател по български език. 

Документите на кандидатите за двата приза ще бъдат 
разгледани от комисии, назначени от Ректора. Имената на 
отличените ще бъдат публикувани на сайта на 
Университета, а наградите ще се връчат на тържеството по 
повод 24 май.

В МУ-ПЛЕВЕН СТАРТИРА 
КОНКУРС 

"НАЙ-ИЗЯВЕН СТУДЕНТ" 
НА 2016 Г.

ДВЕ ЕКСПЕРТНИ ГРУПИ ОТ НАОА 
ПОСЕТИХА ПРЕЗ МАРТ МУ-ПЛЕВЕН

През м. март две експертни групи от НАОА гр. 
София посетиха МУ-Плевен. Във връзка с програмната 
акредитация на специалност от регулираните 
професии „Медицински лаборант“ Комисия в състав: 
доц. д-р Нели Спасова, д.м.- ръководител, членове 
проф. д-р Красимира Икономова, д.м. и Гергана 
Герджикова – студент, наблюдаващ процедурата 
проф. д-р Явор Калъчев, д.м. – член на ПКЗС и 
координатор гл. експерт г-жа Анна Софиянска беше 
на посещение в Унирверситет в периода 09-11.03.2016 
год. 

В периода 15.03.2016 год. – 17.03.2016 год. висшето 
училище беше посетено от друга експертна група на 
НАОА във връзка с програмната акредитация на 
професионално направление „Обществено здраве“. 
Комисията бе в състав: ръководител - проф. Силвия 
Младенова, дм, членове: проф. Иван Петков, дпн и 
Габриела Петрова – студент НСА, наблюдаващ 
процедурата: проф. Лъчезар Димитров, доктор – член 
на ПКЗС и координатор: гл. експерт г-жа Анна 
Софиянска. в-к “Academia medica” 
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По повод 24 март - Световният ден за борба с 
туберкулозата, в седмицата 21-25 март в лечебните 
заведения за диагностика и лечение на туберкулоза 
стартираха „Дни на Отворени врати”. Докато в 
миналото заболяването е било проблем предимно на 
населението на бедните страни, в момента то е 
разпространено в почти всички развити държави в 
света. По данни на СЗО повече от 30% от населението на 
земята е инфектирано, а 15 милиона от него е засегнато 
от активна туберкулоза. Всяка година от нея умират 
около 3 милиона души в света. Затова СЗО отправи 

БЕЗПЛАТНИ ПРЕГЛЕДИ ПО ПОВОД СВЕТОВНИЯ ДЕН 
ЗА БОРБА С ТУБЕРКУЛОЗАТА

БЕЗПЛАТНИ НЕВРОХИРУРГИЧНИ КОНСУЛТАЦИИ

Началникът на Клиниката по неврохирургия в 
УМБАЛ „Д-р Георги Странски” – Плевен, доц. д-р 
Йордан Панов, дм, преглежда безплатно пациенти в 
понеделник и четвъртък в ДКЦ 2 и 3 в Плевен. Тази 
похвална инициатива на доц. Панов е провокирана от 
една страна от неблагоприятната тенденция за ръст на 
неврохирургичната патология, а от друга  - от 
у в е л и ч а в а н е  н а  п а ц и е н т и т е ,  к о и т о  т ъ р с я т  
специализирана помощ твърде късно, когато вече са 
инвалидизирани. Според него, с помощта на ЯМР и с 
разширяване обема на видовете интервенции, днес 
възможностите за ранно диагностициране и успешно 
лечение на пациентите, са доста по-големи. Най-честите 
операции, извършвани в клиниката, са свързани с тежко 
стеснение на гръбначния канал в шийната или поясна 
област поради ошипяване. Също се увеличава и броят 
на болните, които се оперират от мозъчен кръвоизлив. 
Според доц. Панов това са най-честите заболявания, 
които убиват или инвалидизират хората. За тях 
единственият шанс е навременната неврохирургична 
намеса. „С една добра организация успяваме да поемем 
от няколко области болните с тези спешни състояния, 

УНИКАЛНА ОПЕРАЦИЯ, ИЗВЪРШЕНА ОТ ПЛЕВЕНСКИ СПЕЦИАЛИСТИ, 
СПАСИ РЪКАТА НА ТЕЖКО БОЛЕН ПАЦИЕНТ

След тежка, но успешна 8-часова операция, лекарски 
екип, включващ различни специалисти от УМБАЛ „Д-р 
Георги Странски”, спаси функционирането на ръката 
на тежко болен пациент.  Сложната и уникална 
операция бе направена от проф. д-р Вихър Ковачев, 
д.м.н., ортопед, с помощта на още четирима 
специалисти – д-р Емил Симеонов, д-р Манчо Ковачев, 
д-р Огнян Матков и д-р Хаджиев, които са ортопеди, 
съдови и неврохирурзи. 

„Още от 2007 г. въведохме в Клиниката по ортопедия 
и травматология към УМБАЛ „Д-р Георги Странски” 
оперативните интервенции в областта на брахиалния 
плексус и досега сме извършили към 30-ина операции, 
така че понатрупахме опит, но този случай беше 
особено тежък, което прави операцията уникална, 
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сподели проф. Ковачев - Пациентът беше с тежка 
патология заради тотално откъснати нервни коренчета 
на прешлените от C5 до Т1 от гръбначния мозък. 
Особеното в тези случаи е, че частта, за която трябва да се 
хване нервния присадък, не бе налице. Това наложи 
прилагането на извънплексуален трансфер, т.е. 
трансфер от съседни здрави функциониращи нерви. В 
тази ситуация прекъснатите части на нервния сплит се 
съединиха с два съседни здрави нерва – това е особен вид 
свързване по метода на бразилския лекар Витербо. При 
тази техника донорният нерв дава трансмисионни 
импулси и възстановява целостта на увредения сегмент, 
при това без да пострада функцията му”, разказа проф. 
Ковачев.

като мозъчен кръвоизлив. Стандартна операция е и 
дисковата херния, като тя се оперира единствено и само 
когато има показания за това“, допълни той. Защо 
прегледите се провеждат в ДКЦ 2 и 3 доц. Панов обясни с 
това, че в извънболничната помощ често семейните 
лекари се сблъскват с трудността да придвижат напред 
пациента, който трябва да получи друг вид 
специализирана помощ. „Решили сме да сведем 
неврохирургичната помощ близо до пациента и хората, 
които трудно намират достъп до нея. В тази връзка, това 
което аз като специалист съм решил и давам от себе си, са 
безплатни консултативни неврохирургични прегледи. 
Те са на ниво ДКЦ-та, тъй като в тях се концентрират 
пациенти. На идеята ни в Плевен, откликнаха 
ръководствата на ДКЦ 2 и 3 в Плевен. За това провеждам 
подобни безплатни консултативни прегледи всеки 
понеделник от 14,30 ч. в ДКЦ 2, а в четвъртък отново от 
14,30 ч. в ДКЦ 3. Всеки, който има нужда от 
специализирано или второ мнение може да ме потърси, 
като си запише част на съответната регистратура.“, 
информира доц. Панов.

призив към всички правителства и гражданското 
общество за сътрудничество и обединяване на усилията 
за слагане край на епидемията от туберкулоза. С тази 
идея е свързан и тазгодишния надслов на кампанията: 
„Обединени в борбата срещу туберкулозата“. УМБАЛ – 
Плевен също се включи, като прегледите се провеждаха 
в Отделението за диспансерно наблюдение на болни с 
пневмофтизиатрични заболявания на ул. „Кирил и 
Методий” 20.
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Световен ден за борба с 

бъбречните заболявания

СВЕТОВНИЯТ ДЕН ЗА БОРБА С БЪБРЕЧНИТЕ ЗАБОЛЯВАНИЯ БЕШЕ ОТБЕЛЯЗАН
ОТ КЛИНИКАТА ПО НЕФРОЛОГИЯ И ДИАЛИЗА НА УМБАЛ „Д-Р Г. СТРАНСКИ”

Т а з и  г о д и н а  
Световният ден за  
борба с бъбречните 
заболявания беше на 10 
март. Денят е честван за 
първи път на 9 март 
2006 г. и от тогава се 
отбелязва всяка година 
през втория четвъртък 
н а  м е с е ц  м а р т .  
И н и ц и а т о р  н а  
ч е с т в а н е т о  м у  с а  
М е ж д у н а р о д н о т о  
дружество по нефрология и  
Международната федерация на 
фондациите за бъбречни болести. В 
Б ъ л г а р и я  о р г а н и з а т о р и  н а  
провеждането на Бъбречния ден са 
Българската бъбречна асоциация и 
Б ъ л г а р с к о т о  н е ф р о л о г и ч н о  
дружество. Тази година мотото на 
СБД е „Бъбречни заболявания при 
деца. Да действаме рано, за да ги 
предотвратим“.

За пореден път лекарите от 
Клиниката по нефрология и 
д и а л и з а  н а  У М Б А Л  „ Д - р  Г .  
Странски”, които са членове на 
Асоциацията и Дружеството, взеха 
у ч а с т и е  в  п р о в е ж д а н е т о  н а  
инициативата. „След първото 
честване през 2006 г., значението на 
Световния бъбречен ден нарастна 
значително и се превърна както в 
широко отбелязвано събитие в света, 
посветено на бъбречните заболя-
вания, така и най-успешната 
инициатива, целяща да се повиши 
вниманието не само от страна на 
широката общественост, но и от 
п р а в и т е л с т в е н и т е  з д р а в н и  
администрации към бъбречните 
заболявания и най-вече към хронич-
ната бъбречна недостатъчност“, 
сподели началникът на Клиниката 
проф. д-р Васил Тодоров на 
п р е с к о н ф е р е н ц и я  п о  п о в о д  
Световния бъбречен ден. През 2006 г. 
Денят е бил отбелязан в 48 страни, а 
след 2010 г.  – в повече от 100 страни 
по всички континенти.

„Не всяка болка в кръста е 
дископатия. Често това е признак за 
бъбречно заболяване и трябва да се 
потърси консултация с нефролог. 
Ранното откриване на бъбречно 

увреждане е изключително важно. 
То дава възможност за навременна 
помощ, чрез която може да се 
избегне или отсрочи с години 
започването на диализно лечение. 
Лекарите, пациентите и здравните 
власти трябва да бъдат обединени в 
д е й н о с т т а  с и  з а  р а н н о т о  
диагностициране и лечение на 
бъбречните болести“, отбеляза 
п р о ф .  Т о д о р о в .  Т о й  б е ш е  
категоричен, че хората трябва да 
обръщат внимание и на малките 
симптоми, а не да чакат бъбречните 
болести да достигнат напреднал 
стадий.  Най-разпознаваемите 
според проф. Тодоров симптоми на 
бъбречно заболяване са болките в 
кръста, отоци, промяната в цвета на 
урината към червено, повишеното 
артериално налягане. Фактори за 
бъбречните заболявания пък могат 
д а  б ъ д а т  н е д о х р а н в а н е т о ,  
затлъстяването, захарният диабет, 
в и с о к о т о  к р ъ в н о  н а л я г а н е ,  
недостатъчният прием на течности 
и други. Стресът, простудата и 
вредните професионални моменти 
също предразполагат към бъбречни 
заболявания,  отбеляза проф. 
Тодоров. Около 1/3 от бъбречните 
заболявания са  имунни или 
свързани с друго заболяване на 
организма, информира началникът 
на Клиниката.

„Често бъбречните заболявания 
остават скрити и именно затова 
превенцията е толкова важна при 
тях, сподели Д-р Бисер Борисов, 
а с и с т е н т  в  к л и н и к а т а  н о  
нефрология и диализа. - По-
голямата част от бъбречните 
заболявания протичат без никакви 
симптоми. Затова рисковите групи 

пациенти трябва да 
преминават профи-
лактичен преглед ако не 
ежегодно, поне веднъж 
на 2 години. Рисковите 
г р у п и  с а  х о р а т а  с  
вродени аномалии в 
отделителната система, 
с известни заболявания 
у с т а н о в е н и  п р е з  
детството, с преживени 
операции довели до 
отстраняване на единия 

бъбрек, хора с наднормено тегло, 
захарен диабет и с артериална 
хипертония, възрастните над 70 
години. Тази част от популацията, 
която струва ми се е все повече, 
трябва да бъдат обследвани през 
период от поне две години, с оглед 
ранно установяване на бъбречна 
недостатъчност или данни за 
влошена бъбречна функция“, 
коментира д-р Борисов.

Клиниката по нефрология и 
диализа към УМБАЛ – Плевен, е 
една от най-големите и в България. 
И м а  4 2 - г о д и ш н а  и с т о р и я  и  
утвърдени традиции и авторитет. 
Р а з п о л а г а  с  О т д е л е н и е  п о  
нефрология с 20 легла и Отделение 
по диализа с 21 поста, които са 
оборудвани с нова техника на най-
високо ниво. Персоналът на 
Клиниката включва 11 лекари (един 
от които е професор), 31 меди-
цински сестри, 13 санитари и 7 
технолози. Повечето лекари имат 
призната специалност по вътрешни 
болести и нефрология. Лекарите и 
медицинските сестри са доказани 
професионалисти, които осигуря-
ват високо качество на диагности-
ката и лечението на бъбречните 
болести.

През 2015 г. в Отделението по 
нефрология са лекувани повече от 
700 пациенти с различни бъбречни 
заболявания. „В отделението се 
прилагат всички модерни диагно-
стични методи, в това число 
ехография, контрастна урография, 
к о м п ю т ъ р н а  т о м о г р о ф и я ,  
пункционна бъбречна биопсия. За 
с р а в н е н и е  п о с л е д н а т а  с е  

следва на стр. 17
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осъществява в България още само в 
София, Варна и Пловдив“, подчерта 
началникът на Клиниката по 
нефрология и диализа. Също така, 
проф. Тодоров сподели, че в 
Отделението по диализа през 2015 г. 
са лекувани  общо 263 пациенти: 211 
с хронична бъбречна недостатъч-
ност и 52 с остра бъбречна недо-
статъчност и тежки отравяния. 
Броят на хемодиализните процеду-

ри през 2015 г. е 15 740, а на 10 болни 
през цялата година е провеждано 
лечение с перитонеална диализа. В 
Отделението се осъществяват всич-
ки методи за създаване на временен 
и постоянен съдов достъп за 
хемодиализа, а съвместно с Клини-
ката по гнойна хирургия и Отделе-
нието по съдова хирургия се лекуват 
съответно усложненията на посто-
янния съдов достъп и се импланират  

катетри за перитонеална диализа. 
През 2015 година са осъществени 
общо 191 инвазивни интервенции. 
Имплантирани са общо 90 тунели-
зирани катетъра, конструирани са 
77 артерио-венозни анастомози. 
Около 70% от интервенциите са на 
б о л н и  о т  о б л а с т и т е  В и д и н ,  
Монтана, Враца, Ловеч, Габрово, 
Велико Търново, Русе, Силистра, 
Бургас, Ямбол, Варна.

в-к “Academia medica” 

ДЕН НА ОТВОРЕНИ ВРАТИ В НЕФРОЛОГИЧЕН КАБИНЕТ
НА ДКЦ „СВ. ПАНТАЛЕЙМОН“ – ПЛЕВЕН

По повод Световния ден за борба с бъбречните заболявания ДКЦ „Св. Панталеймон“ – Плевен организира на 10 
март Ден на отворени врати в Нефрологичен кабинет. 20 пациенти са се възползвали от възможността да се 
прегледат безплатно при специалист-нефролог. На около 60% от посетилите кабинета е установена бъбречно-
каменна болест, а при други 30% - артериална хипертония с неясна причина. На последните са назначени 
допълнителни изследвания за уточняването й. 

в-к “Academia medica” 

АВТОРСКИ КОЛЕКТИВ НА МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ- ПЛЕВЕН
СЪС СПЕЦИАЛНА НАГРАДА ЗА СТУДЕНТ ПО МЕДИЦИНА 
ОТ II НАЦИОНАЛЕН КОНГРЕС ЗА МЛАДИ ГАСТРОЕНТЕРОЛОЗИ

Събитието се състоя на 25 и 26.03.2016г. в УМБАЛ 
„Царица Йоанна-ИСУЛ”. За втора поредна година 
форумът имаше рекорден брой регистрирали се 
участници – 183 специализанти, докторанти, 
ординатори и специалисти по гастроентерология от 
цяла България и от съседна Македония, както и 
студенти по медицина от шестте медицински 
факултета в страната. 

На конгреса бяха представени 42 научни 
разработки на млади лекари от цялата страна, като 
програмата беше разделена на две части. През първия 
ден бяха презентирани научни разработки и клинични 
случаи в областта на ендоскопията и гастро-
интестиналната патология, а през втория – в областта на 
ехографията, жлъчночернодробните и панкре-асни 
заболявания. Научното жури на конгреса в състав, 
проф. Борислав Владимиров, доц. Пламен Пенчев, доц. 
Йордан Генов и доц. Бранимир Големанов отличи най-
добрите разработки, представени на събитието.

Авторски колектив на МУ-Плевен в състав - Пламен 
Димитров, Йоана Николова и Ралица Илиева - студенти 
по медицина в пети курс, с ръководители - доц. Емилия 
Лакова и д-р Генка Кръстева, участваха с презентация на 
тема „Локалната ренин-ангиотензинова система в 
гастроинтестиналния тракт.“ Студентът Пламен 
Димитров представи разработката, която беше добре 
приета от научното жури и отличена със Специалната 
награда за студент по медицина на Втория национален 
конгрес за млади гастроентеролози.

В рамките на форума се проведе и учредително 
събрание на „Асоциацията на младите гастроентеро-
лози в България“. В него имат право да членуват млади 
лекари до 35-годишна възраст и студенти по 

медицина. Съучредители на новата асоциация станаха 
109 медици от цялата страна. За председател на „Асо-
циация на младите гастроентеролози в България“ бе 
избран д-р Радислав Наков от УМБАЛ „Царица Йоан-
на-ИСУЛ“, за зам.-председател – д-р Станислав Чурчев, 
а за секретар д-р Иван Лютаков, от същата болница. 

В своето интервю за Medical News проф. Борислав 
Владимиров сподели своите впечатления за провелия се 
форум и изрази своята тревога за бъдещето на специал-
ността гастроентерология в България. „Реших, че не е 
хубаво да игнорираме младите специалисти,  да ги 
чакаме да побелеят като нас, за да види някой, че 
съществуват.  Защото те започнаха да напускат страната 
поголовно и няма кой да ни лекува, няма кой да 
разпространява тази специалност, останаха под 200 
човека гастроентеролози в България“- каза проф. 
Владимиров.

Пожелаваме вдъхновение и още професионални 
успехи и изяви на студентите на Медицински 
университет - Плевен!

Автор: Ралица Илиева
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XIV МЕЖДУНАРОДНА МЕДИЦИНСКА 
НАУЧНА КОНФЕРЕНЦИЯ 

ЗА СТУДЕНТИ И МЛАДИ ЛЕКАРИ

От 10 до 15 октомври 2016г. в 
Медицински университет – Плевен ще се 
п р о в е д е  X I V - т а  М е ж д у н а р о д н а  
медицинска научна конференция за 
студенти и млади лекари. Традицион-
ният за университета научен форум се 
организира от студенти за четирина-
десети пореден път и ще протече под 
мотото “Cultivating a new era”.

Участниците в конференцията ще 
имат възможността да се докоснат до 
едно от най-новите направления в 

съвременната медицина – Транслационна медицина, 
свързваща предклиничните знания и иновативни технологии 
с клиничния модел на диагностично, терапевтично и 
превантивно поведение.

Поради огромния интерес от страна на участниците в 
предходната конференция, тази година отново гост на съби-
тието ще бъде проф. Цветомир Луканов, детски кардиохирург 
от Университетската болница в Хайделберг, Германия. 

Студентите и младите лекари ще имат възможност да 
представят своите научни разработки в областта на 
медицината. Регистрацията за активни и пасивни участници 
вече е отворена. Ранната регистрация продължава до 31 май, а 
късната до 31 август 2016г.

Материала за в-к „Academia medica”предостави Айгуля 
Акишева

ДВАМА ПРЕДСТАВИТЕЛИ НА МУ-ПЛЕВЕН 
УЧАСТВАХА В ГЕНЕРАЛНАТА АСАМБЛЕЯ 

НА МЕЖДУНАРОДНАТА ФЕДЕРАЦИЯ 
НА СТУДЕНТИТЕ ПО МЕДИЦИНА В МАЛТА

От 27.02 до 08.03.2016г. в Малта се проведе мартенската 
Генерална Асамблея на Международната федерация на 
студентите по медицина (IFMSA). IFMSA (International 
Federation of Medical Students' Associations) е международна 
структура, обединяваща студентите медици от целия свят. 
Това обединение придобива физическа форма два пъти в 
годината – веднъж през март и веднъж през август. 
Малтенската Генерална Асамблея на IFMSA е най-голямата, 
провеждана до сега. В нея взеха участие над 1300 участника от 
повече от 116 страни. Делегати на България бяха 16 студенти 
по медицина, членове на Асоциацията на студентите по 
медицина в България. Медицински университет – Плевен бе 
представен от Емел Емин – студентка от 3 курс, председател на 
АСМБ – клон Плевен и Цветан Младенов – студент от 4 курс, 
локален отговорник по научен обмен в АСМБ-Плевен. Те се 
включиха активно в организираните в рамките на форума 
мероприятия. Дейността на IFMSA е разделена в шест 
комитета – по обществено здраве, човешки права и мир, 
репродуктивно здраве и СПИН, медицинско образование, 
научен обмен и професионален обмен. Всеки делегат по време 
на форума трябваше да участва в сесиите в един от тези 
комитети. Цветан Младенов се включи в заседанията и 
работните групи към комитета си, а Емел – в сесии на НМО 
Мениджмънт, където бяха обсъждани важни за развитието на 
АСМБ теми: Как да бъдат мотивирани членовете на 
съответното представителство на АСМБ, как да се управляват 
финансите на организацията,  как да бъдат привличани нови 
партньори и спонсори и др.

На срещата бе проведено и Общо събрание, на което по 
един представител от държава  имаше право на глас при 
избора на нови отговорници на международно ниво. За 
участниците във форума домакините от Малта бяха 
организилрали и интересна социална програма.

Материала за в-к „Academia medica”предостави 

Емел Емин

МУ-ПЛЕВЕН БЕ ДОМАКИН НА 
НАЦИОНАЛНА СРЕЩА

НА АСОЦИАЦИЯТА НА СТУДЕНТИТЕ 
МЕДИЦИ В БЪЛГАРИЯ

От 18 до 20 март МУ- Плeвен бе домакин на XXIX-та Пролетна 
национална среща на Асоциацията на студентите медици в България 
(АСМБ). Събитието бе организирано от АСМБ – Плевен, с подкрепата 
на СС при МУ-Плевен и Медицински университет – Плевен. Форумът, 
целящ обмяна на опит между студентите от шестте факултета по 
Медицина в страната, бе официално открит в зала „Амброаз Паре” на 
Телекомуникационния ендоскопски център към Медицински 
университет – Плевен от председателя на АСМБ – Християн Минчев, 
студент от Тракийски университет – Стара Загора и Емел Емин – 
председател на АСМБ-Плевен. Събитието уважиха проф. Маргарита 
Александрова д.б.н.  – зам. ректор по учебната дейност и Звездина 
Горанова – председател на СС при МУ-Плевен. 

Над 130-те участници в срещата  се запознаха с дейността на 
отделните представителства на Асоциацията, присъстваха на 
интересни лекции и участваха в забавни тренинги. Един от първите 
основатели на АСМБ-Плевен - доц. д-р Добромир Димитров д.м. 
изнесе пред студентите видео-презентация на тема „Представяне на 
случай на неинвазивна ХАЙФУ аблация при пациентка с 
интрамурален миомен възел”. Ползотворна бе и съвместната работа в 
комитетите към АСМБ – „Медицинско образование”, „Репродуктивно 
здраве и СПИН”, „Обществено здраве”, „Човешки права и мир”, 
„Професионален и научен обмен”, „Връзки с обществеността” и 
Председателски комитет. В хода на срещата студентите споделиха 
собствен опит и обмениха полезни идеи. 

В рамките на форума се проведе и отворена среща-дискусия 
„Бъдещето на АСМБ“, на която на всеки един от членовете бе 
предоставена  възможност да сподели виждането си за бъдещото 
развитие на Асоциацията. По традиция локалните клонове на АСМБ 
представиха своите кампании на Project Fair, като най-интересните от 
тях бяха наградени.

Материала за в-к „Academia medica”предостави Айгуля Акишева
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МЕДИЦИНСКИ УНИВЕРСИТЕТ – ПЛЕВЕН 
ОРГАНИЗИРА АМАТЬОРСКИ СПОРТЕН ТУРНИР

От 13 до 22 април по 
и н и ц и а т и в а  н а  
Студентски съвет, със 
съдействието на сектор 
Спорт, в Медицински 
университет – Плевен ще 
се проведе Аматьорски 

спортен турнир. В програмата на Турнира са включени 
следните спортове: понеделник и сряда - футбол 
(отбори по 6 души) и тенис на маса (индивидуално); 
вторник и четвъртък- баскетбол (отбори по 6 души, от 
които минимум една жена) и волейбол (отбори по 6 
души, от които минимум две жени); петък – бадминтон 
(индивидуално).

ПЪРВА ПРОЛЕТ
П о  с л у ч а й  

н а с т ъ п в а н е т о  н а  
пролетта Комитетът по 
човешки права и мир към 
А С М Б - П л е в е н  
организира кампания за 
засаждане на дръвчета в двора на Дом за деца лишени от 
родителски грижи „Детелина” в гр. Плевен. 
Кампанията се проведе на 29.03.2016г. по инициатива на 
отговорника на комитета – Георги Кафадаров, студент 
от 4 курс и в нея се включиха 5 студенти от различни 
курсове. Студентите, с помощта на децата от дома, 
засадиха 4 дръвчета, като целта на кампанията беше 
децата да се научат да пазят природата. 

Материала за в-к „Academia medica”предостави 
Айгуля Акишева

БЛАГОДАРЯ ТИ, ДОКТОРЕ!
П о  с л у ч а й  7  

април – Междуна-
роден ден на здраве-
то и здравния работ-
ник, АСМБ – Плевен 
организира за по-
редна година кам-
панията „Благодаря 

ти, докторе!”. Кампанията бе организирана от Георги 
Кафадаров – студент от 4 курс и локален отговорник на 
Комитета по човешки права и мир към АСМБ-Плевен. В 
нея се включиха 7 студенти от различни курсове.

На 4-ти и 5-ти април 2016 г. гражданите на Плевен 
имаха възможността да напишат благодарствени писма 
до своите лекари и да ги пуснат в кутии, разположени в 
центъра на града, във фоайето на Ректорат 1 на МУ-
Плевен и на входа на Първа клинична база на УМБАЛ 
„Д-р Георги Странски”. Събрани бяха повече от 70 
писма, които бяха връчени на лекарите по повод 
професионалният им празник. 

Материала за в-к „Academia medica”предостави 
Айгуля Акишева

КАМПАНИЯ ПОД НАДСЛОВ 
„БОЛЕН ЛИ СИ, МЕЧО?“ 

ОРГАНИЗИРАХА СТУДЕНТИТЕ 
ОТ АСМБ-КЛОН ПЛЕВЕН ЗА ДЕЦАТА В ГР. ГАБРОВО

За шеста поредна го-
дина Асоциацията на 
студентите медици в 
България (АСМБ) – клон 
Плевен, с подкрепата на 
Асоциация Пулмонална 
Хипертония и Нацио-
налният алианс на хора с 

редки болести, проведе кампания под надслов „Болен ли 
си, мечо?“. Домакин на събитието за втори път бе „Терра 
Мол“ – гр. Габрово. В импровизираната болница за плю-
шени мечета всяко дете можеше да донесе любимата си 
плюшена играчка, за да бъде излекувана. Всеки „роди-
тел“ трябваше първо да запише своето болно мече на 
регистратурата. От там той беше насочван към съответ-
ния специалист УНГ, педиатър, очни болести, хирург, 
ортопед, кардиолог и пулмолог. Над 30 дечица посетиха 
импровизираните каби-
нети. Разбираше се има-
ше и аптека, от където 
„родителите“ закупува-
ха изписаните им лекар-
ства - шарени бонбонки, 
за да излекуват своите 
болни мечета. Така под 
формата на игра и забав-
ление малчуганите на възраст от 2 до 8 години успяха да 
преодолеят страха си от „бялата престилка“ и да се се 
убедят, че да отидеш при „чичо доктор“ няма нищо 
страшно. 

в-к “Academia medica” 

УЧИЛИЩЕ ПО АКУШЕРСТВО И ГИНЕКОЛОГИЯ 
ЗА СТУДЕНТИ И МЛАДИ ЛЕКАРИ
ЩЕ СЕ ПРОВЕДЕ ЗА ТРЕТИ ПЪТ 

ПРЕЗ М. МАЙ В МУ-ПЛЕВЕН
От 27 до 29 май в МУ-Плевен за трети път ще се проведе 

Mодерно училище по акушерство и гинекология. То се 
организира от Асоциацията на студентите медици в България 
– Плевен, съвместно със Студентски съвет при Медицински 
Университет – Плевен, под патронажа на ректора проф. д-р 
Славчо Томов. 

Целта на форума е, допълвайки обучението на бъдещите 
лекари по теми и въпроси, които не са застъпени в учебната 
програма, да обогати медицинските им познания за най-
модерните, иновативни методи на лечение в тази област на 
медицината. 

Основната тематика, която ще бъде дискутирана по време 
на училището включва въпроси свързани с профилактиката, 
диагностиката и методите на лечение на заболяванията на 
женската полова система и млечната жлеза. Проблемите на 
бременността и съпътстващите й възможни усложнения, на 
феталната хирургия, както и приложението на мулти-
дисциплинарни подходи за решаването им, също ще бъдат 
обект на разискванията по време на форума. Студентите 
специализантите, докторантите и младите лекари, участващи 
в събитието, ще имат и възможността да  представят свои 
научни разработки в организираната за целта специална 
сесия. 
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“Academia medica” 
предоставя площ за реклама

МЕДИЦИНСКИ ЦЕНТЪР
„КЛИНИЧЕН ИНСТИТУТ ПО РЕПРОДУКТИВНА МЕДИЦИНА 
СВ. ЕЛИСАВЕТА” – ПЛЕВЕН „НАВЪРШИ“ 9 ГОДИНИ

„Ден на отворените врати“ обяви Медицински център „Клиничен 
институт по репродуктивна медицина Св. Елисавета” – Плевен по повод 
деветия си рожден ден. На 13 април в Клиниката бяха проведени напълно 
безплатно прегледи и консултации със специалисти по акушерство и 
гинекология, ендокринология и андрология. 

Екипът на МЦ КИРМ – Плевен е удовлетворен от постигнатите резултати 
за 9-годишната си дейност – родени 939 деца след успешни ин витро 
процедури. Това обяви на 11 април на пресконференция в клуба на БТА в 
Плевен неговият управител доц. д-р Емилияна Конова. През изминалите 9 
години реализираните ин витро процедури са общо 1979, т.е успеваемостта 
на ин витро процедурите е 46,31% – при регистриране на клинична 
бременност. В резултат на съвместната работа на Плевенската ин витро 
клиника  с Центъра за асистирана репродукция от общия брой ин витро 
процедури чрез него са реализирани 1140, а родените от тях бебета са 447. 

През последните години МЦ КИРМ 
– Плевен разшири своята дейност и 
в други градове на страната - в 
Бургас функционира кабинет, а от 
края на миналата година бе открит 
МЦ КИРМ и в Пловдив. Не са малко 
и благотворителните инициативи 
на Центъра в подкрепа на Клуба на 
дейците на културата в Плевен, 
организирането на културни 
събития в града, литературни 
вечери, представяния на книги. Със 
средства на Центъра ще бъде 
ремонтирана стая в дом „Майка и 
дете”, където психолози ще работят 
с децата.
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МЦ КИРМ – ПЛЕВЕН ПОЛУЧИ СЕРТИФИКАТ
„КОРЕКТНА ФИРМА ЗА 2016”

За безупречна репутация сред клиенти и 
контрагенти в цялата страна - без нито едно негативно 
мнение и изказани само положителни оценки за 
дейността му в интернет пространството, Медицински 
център „Клиничен институт за репродуктивна 
медицина” – Плевен получи сертификат „Коректна 
фирма“. Това показва анализът на  „Изследователски 
център на клиентските мнения” ЕООД – Бургас.

Проектът „Коректна Фирма“ е реализиран в 
началото на 2013 година от фирма CBOK Sp. z o. o. със 

седалище в Полша, като целта му е да осигури на 
потенциалните клиенти достъп до фирми, които са 
достигнали високо качество на предлаганите от тях 
услуги.  През 2014 година проектът „Коректна Фирма“ е 
въведен и реализиран в Чехия и Унгария, а от началото 
на 2015 година той стартира и в България, Словакия, 
Франция и Румъния.
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БЕЗПЛАТНИ ОЧНИ ПРЕГЛЕДИ В СВЕТОВНАТА 
СЕДМИЦА ЗА БОРБА С ГЛАУКОМАТА

По инициатива на Световната асоциация по 
глаукома и на Световната глаукомна пациентска 
асоциация за първи път през 2008 година 6 март се 
отбелязва като Световен ден за борба с глаукомата. От 
2010 година инициативите, посветени на това 
заболяване, вече се организират в рамките на седмица, 
която е обявена за Световна седмица за борба с 
глаукомата Това заболяване е социалнозначимо, тъй 
като е с доста висока честота и води до инвалидизация 
на пациента заради загуба на зрението. Глаукомата е 
една от най-честите причини за необратима слепота в 
световен мащаб. Изчислено е, че 4,5 млн. души са 
загубили зрението си поради глаукома, и че този брой 
ще нарасне до 11,2 милиона до 2020 г. В България между 
70 и 80 000 души страдат от глаукома. Препоръчително е 
след 30-годишна възраст веднъж годишно да се 

извършват профилактични прегледи на зрението с 
измерване на очното налягане.

През тази година традиционната кампания минава 
под надслов: „Да се преборим с неоткритата глаукома“ и 
цели да се обърне специално внимание на това колко е 
важен огледът на зрителния нерв при преценката на 
лекаря.

По повод Световната седмица на глаукомата от 7 до 
12 март в Очния кабинет на ДКЦ „Свети Панталеймон“, 
ул.“Хан Крум“ 2, бяха организирани безплатни 
профилактични прегледи. Над 100 пациенти с очни 
оплаквания бяха прегледани, като при около 10% от тях 
ще се наложат последващи изследвания за прецизиране 
на диагнозата. 

Плевенският очен център „Окулус“ тази година 
също се включи активно в кампанията. На 12 март 2016 г. 
центърът предостави възможност на пациенти без 
установена глаукома да се прегледат безплатно.
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